# Middle East: Can new 'talks' deliver justice and peace?

## Workers need to organise independently!

The lives of millions in the Middle East are blighted by conflicts and military occupations, dictatorial regimes and endemic corruption, poverty and joblessness. And the plight of the Palestinians remains the biggest fault line in the region. Yet in September, President Obama convened new 'peace talks' between Israeli Prime Mininster Netanyahu and Palestinian leader Abbas, raising the prospect of peace and prosperity for the region.

But all previous 'peace proposals' were based on maintaining Israel as a vital, pro-Western regional power and forcing the Palestinians to settle for much less than real self-determination.

The craven Abbas leadership, under pressure from the US administration, is taking part in negotiations that even the PLO does not formally support. The people of Gaza and Hamas are excluded from the talks. But not the US Arab allies Jordan, and Egypt, which colludes with Israel in the cruel blockade of Gaza.

The 'aim' of the talks, a so-called 'twostate settlement', would see the 1967 partition lines maintained, with Israel holding nearly 80% of the land, plus part of the West Bank. Palestinians would be given a small and unviable territory, with no right of return for refugees. Netenyahu has made clear that Jerusalem will remain under Israeli rule and will not be a 'shared capital' and that any Palestinian state will be policed by Israel. Even with these draconian conditions, there is no sign that Netenyahu has any intention of serious negotiations; his freeze on Jewish illegal 'settlement' building on Palestinian land, which excluded East Jerusalem, ends on 27 September.

The reality is that on the basis of the current system – of capitalism, landlordism and imperialism - no lasting solution can be found to the Palestinian question or peace brought to the region. One and a half million people in Gaza remain under brutal siege. The Israeli army also continues to threaten to launch military attacks against Hezbollah in Lebanon to defend the interests of Israeli capitalism. Tensions in the region are growing as the US attempts to

isolate Iran and to secure its grip on oil riches. A military attack against Iran, by the US or its allies, would lead to a huge backlash and more conflict.

The Hamas regime in Gaza partially channels Palestinian's anger at their terrible conditions, but its right wing political Islam agenda is no real alternative for the oppressed masses. Hamas has had behind the scenes negotiations with US imperialism and, under its rule women are increasingly oppressed, as is opposition to Hamas.

It is only through united mass movements of the working class and poor in Palestine - and in Israel, as well, where workers have taken strike action against bosses and socialists protest against the policies of the ruling elite - that a solution will be found; opposing national oppression, the bosses' parties and imperialism, bringing about real self-determination for Palestinians and establishing a democratic socialist society in the Middle East, as a whole.

#### **Iraq horror**

Obama's actions do not give the impoverished and oppressed masses of the Middle East even the slightest hope that things will change for the better. Obama declares an end to the Iraq war but keeps 50,000 US troops in the country. Iragis have fewer hours of electricity and the country has less oil production than under Saddam. Two million Iragis remain refugees abroad and another two million are internally displaced. It is estimated that anywhere between hundreds of thousands to one million people lost their lives during the occupation. The country is under an unstable and corrupt regime, with growing reactionary anti-female 'Islamist rule' and daily murders and kidnapping. The US ruling class wastes \$751bn on war and bloody occupation while millions of Iragis are mired in poverty. Seizing control of oil resources was a key factor be-



Protest against the occupation in Billn (West Bank), 19 February 2010



hind the war and occupation; Iraq's oil has been privatized and oil workers face repression.

Across the Middle East, mass discontent is growing as living costs rocket. Youth unemployment is between 30% and 60%. But workers are fighting back, with strikes as far apart as Egypt and Turkey. Some inspiring victories have been won. Teachers in Lebanon have conducted an ongoing struggle, gaining some victories from the government. This is a concrete example of workers unity across sectarian divisions and shows the need to generalize struggle across the whole public sector that is under attack everywhere. The masses are searching for an alternative but the working class need parties putting forward a socialist alternative.

Weak and corrupt capitalist classes throughout the Middle East can only rule through rigged 'elections', a massive repressive apparatus, and by divide and rule policies, including religious, ethnic and sectarianism divisions.

The Committee for a Workers' International (CWI) supports all struggles for democratic rights, including the right to organize independent trade unions, to strike, assemble and demonstrate, for free mass media, as well as free elections with the right to organize workers' parties and equal rights for minorities. The working class would use these rights to fight for decent wages, housing, education and health services.

## Egyptian working class shows way forward

Egyptian workers and youth face a bitter future of growing unemployment and rising prices. Over 40% live in poverty and nearly 30% of the population is illiterate. The gap between rich and poor

has widened, with the rich living in luxurious 'gated communities' and the poor in urban squalor. But workers have been fighting back. Strikes and workers' protests since 2006 have forced bosses and government to concede better wages and conditions, inspiring others to strike too. Strikes against privatisation and for re-nationalisation are a sign of change. New independent trade unions are a significant development; workers see the need for democratically elected and accountable leaders

### Socialist programme needed

The Committee for a Workers' International (CWI) calls for:

- workers' opposition to imperialism, the bosses' parties and ruling elites
- a minimum wage that is enough to live on and wage rises linked to the real cost of living.

guaranteed jobs, with a maximum working week.

- good housing, education, health services and pensions for all - not just those who can afford to pay.

The CWI calls for nationalisation of the big corporations, banks and large estates under the democratic control of the working class. The economy needs to be democratically planned to meet the needs of working people - not run for the benefit of a tiny clique.

The key task facing socialists is to build a party of workers, the poor and youth. A party is needed to develop and win support for a socialist programme, taking it to all workers in struggle, linking up activists in different workplaces, trade unions, universities and campaigns.



Protest against the occupation in Billn (West Bank), 19 February 2010

## The Committee for a Workers' International

The Committee for a Workers' International (CWI) is a campaigning international socialist organisation, based in over 35 countries. The CWI participates in workers' and youth struggles, as well as campaigning against imperialism, oppression and injustice. CWI members have organised many mass protests against the wars in Iraq and Afghanistan, against Israel's attacks on Lebanon in 2006 and on Gaza in 2009. The CWI is based on the ideas of genuine socialism - the ideas of Marx, Engels, Lenin and Trotsky applied to the problems workers and youth face all over the world. We call for the creation of independent trade unions and new mass parties of the working class, as part of the fight for a new society based on the needs of working people and the poor instead of capitalist profit. Find out more about the CWI:

cwi@worldsoc.co.uk +44 208 988 8877 or +44 796 122 9802



CWI supporters in Billn, 19 February 2010

## www.socialistworld.net



## الشرق الأوسط: هل تستطيع "المحادثات" الجديدة أن تحدث العدالة والسلام؟ العمال بحاجة إلى تنظيم مستقل!

حياة الملايين في الشرق الأوسط مظلمة بسبب النزاعات والاحتلال العسكرية والأنظمة الديكتاتورية والفساد المستشري والفقر والبطالة. وحالة الفلسطينيين ما زالت أكبر جريمة في المنطقة.

ولكن استندت كل "مقترحات السلام" السابقة على الحفاظ على إسرائيل كقوة حيوية واقليمية مؤيدة للغرب، وعلى إجبار الفلسطينيين على التسوية بأقل بكثير من تقرير مصير حقيقي. فقيادة عباس الجبانة تتعرض لضغوط من الادارة الامريكية وتشارك في مفاوضات لا تدعمها حتى منظمة التحرير الفلسطينية رسميًا. وبينما يستثنى سكان غزة وحماس من "المحادثات"، فهي تشمل حلفاء الولايات المتحدة العرب، الأردن ومصر، اللتين تتواطأن مع إسرائيل في الحصار القاسى على قطاع غزة.

إن الهدف من "المحادثات"، والتوصل إلى تسوية على أساس ما يسمى بـ"الدولتين"، سوف يشهد الحافظة بخطوط تقسيم 1967، مع احتجاز اسرائيل لما يقرب من 80٪ من الأراضي، بالإضافة إلى جزء من الضفة الغربية. وسيعطى الفلسطينيون منطقة صغيرة، مما هو غير قابل للتطبيق كما هو حق العودة للاجئين. لقد وضح نتانياهو أن القدس ستظل تحت الحكم الإسرائيلي، ولن يكون هناك "عاصمة مشتركة" وأن أي دولة فلسطينية سيتم مراقبتها وتدخل الشرطة من الجانب الاسرائيل. وبالرغم من وجود هذه الشروط الشديدة القسوة، لا يوجد أي دليل على أن نتانياهو لديه أي نية لمفاوضات جادة مع تجميد لـ"الاستيطان" اليهودي غير الشرعي على الأراضي الفلسطينية التي استبعدت فيها القدس الشرقية، والتي تنتهي في 27 أيلول / سبتمبر.

والحقيقة هي أن على أساس النظام الحالي م الرأسمالية والاقطاعية والإمبريالية - لا يوجد حل دائم للقضية الفلسطينية أو لجلب السلام الى المنطقة. واحد ونصف مليون شخص في غزة لا يزالون تحت الحصار الوحشي. والجيش الاسرائيلي يواصل التهديد بشن هجمات عسكرية ضد حزب الله في لبنان للدفاع عن مصالح الرأسمالية الإسرائيلية . والتوترات في المنطقة تزداد وتتمو عند محاولات الولايات المتحدة لعزل ايران وضمان سيطرتها على الثروات النفطية. أي هجوم عسكري ضد ايران من قبل الولايات المتحدة أو المناها، قد يؤدي إلى رد فعل ضخم وإلى المزيد من

نظام حماس في غزة يوجه جزئياً غضب الفلسطينيين الناشئ من الظروف الرهيبة، ولكن برنامجه الإسلامي السياسي اليميني ليس بديلاً حقيقياً للجماهير المضطهدة. لقد أجرت حماس وراء الكواليس مفاوضات مع الا مبريالية الامريكية بينما تكون المرأة بموجب حكمها مضطهدة على نحو متزايد، كما هي أي معارضة لحماس.

ومع ذلك، في أيلول / سبتمبر، دعا الرئيس أوباما لاجراء المحادثات سلام" جديدة بين رئيس الوزراء الاسرائيلي نتنياهو والزعيم الفلسطيني عباس، لإحياء احتمال السلام والازدهار في المنطقة.

فقط من خلال حركات جماهيرية موحدة للطبقة العاملة والفقراء في فلسطين، وكذلك في إسرائيل حيث اتخذ العمال اجراءات الاضراب ضد الزعماء و الاشتراكيون احتجوا ضد سياسات النخبة الحاكمة، سيتم التوصل إلى حل؛ من خلال معارضة للاضطهاد القومي، ولأحزاب وأرباب العمل والامبريالية، وبذلك تقرير المصير الحقيقي للفلسطينيين وإقامة مجتمع ديمقراطي اشتراكي في منطقة الشرق الأوسط ككل.

### الرعب في العراق

إجراءات أوباما لا تعطى الجماهير الفقيرة والمضطهدة في الشرق الأوسط حتى أدنى أمل أن الأمور سوف تتغير نحو الأفضل. أوباما يعلن إنهاء الحرب في العراق ولكن يبقى 50000 جندي أمريكي في البلاد. العراقيون يتلقون ساعات أقل من الكهرباء والبلاد تشهد انتاج نفط أقل من الذي كان خلال عهد صدام. مليونان من العراقيين ما زالوا لاجئين في الخارج، ومليونان آخران نازحون ومشردون في الداخل. ويقدر أن ما يتراوح بين مئات الألاف إلى مليون شخص قد فقدوا حياتهم خلال فترة الاحتلال والبلد في ظل نظام غير مستقر وفساد، مع تزايد 'حكم الاسلاميين' والرجعية المناهضة للإناث والقتل والاختطاف اليومي. لقد أنفقت الطبقة الحاكمة في الولايات المتحدة 751 مليار دولاراً أمريكياً على الحرب والاحتلال الدموي في حين أن الملايين من العراقيين غارقون في الفقر. وكانت السيطرة على موارد النفط هي العامل الرئيسي وراء الحرب والاحتلال ، وتمت خصخصة النفط العراقي وعمال النفط يواجهون القمع.



أعضاء من اللجنة لأممية العمال في مظاهرة بلين ضد الاحتلال



## www.socialistworld.net

عبر منطقة الشرق الأوسط، يتزايد السخط الجماهيري وتكاليف المعيشة ترتفع مع بطالة الشباب ما بين 30% و60%. ولكن العمال يناضلون من خلال اضربات على مدى متباعدة مثل مصر وتركيا، وقد فازوا ببعض الانتصارات الملهمة. ففي لبنان أجرى المعلمون صراعاً مستمرا، وحصلوا على بعض الانتصارات من الحكومة. هذا هو مثال ملموس على وحدة العمال عبر الانقسامات الطائفية ويظهر الحاجة إلى تعميم الصراع في جميع أنحاء القطاع العام الذي يتعرض لهجومات التخفيضات والخصخصة في كل مكان. من الواضح أن الجماهير تبحث عن بديل ولكن الطبقة العاملة بحاجة إلى أحزاب تطرح البديل الاشتراكي.

الطبقات الرأسمالية الفاسدة في جميع أنحاء منطقة الشرق الأوسط لا يمكنها الحكم إلا من خلال الانتخابات" المزورة، والجهاز القمعي الواسع، وسياسات "فرق تسد" بما في ذلك الانقسامات الطائفية والأثنية.

اللجنة لأممية العمال تدعم جميع حركات النضال من أجل الحقوق الديمقر اطية، بما في ذلك الحق في تنظيم نقابات عمالية مستقلة، ومع حق الإضراب والتجمع والتظاهر وحرية الإعلام، وذلك فضلاً عن إجراء انتخابات حرة مع الحق في تنظيم أحزاب عمالية ومع حقوق متساوية للأقليات. إن الطبقة العاملة ستستخدم هذه الحقوق للنضال من أجل أجور لائقة وإسكان وتعليم وخدمات صحية.

### الطبقة العاملة المصرية تبدى طريق التقدم

العمال والشباب المصريون يواجهون مستقبلاً مريراً مع تزايد البطالة وارتفاع الأسعار أكثر من 40% يعيشون في فقر وما يقرب الـ05% من السكان أميون. وقد اتسعت الفجوة بين الأغنياء والفقراء، والذين يعيشون في المجتمعات العنية يسكنون في مجتمعات محلية وبيوت لدى المعدومة ولكن العمال يناضلون فالاضرابات المعدومة ولكن العمال يناضلون فالاضرابات العمل والحكومة بالتنازل وبتحسين الأجور وظروف العمل، وألهمت البعض الآخر بالاضراب أيضا. إن العمال يرون ضرورة القادة التأميم هي علامة العمال يرون ضرورة القادة المنتخبة ديمقراطيا والتي فالعمال يرون ضرورة القادة المنتخبة ديمقراطيا والتي تخوض للمساءلة والمحاسبة.

تدعو اللجنة لأممية العمال إلى تأميم الشركات الكبرى والبنوك والعقارات الواسعة تحت الرقابة الديمقراطية للطبقة العاملة. يجب أن يُخطط الاقتصاد ديمقراطياً لتلبية احتياجات الشعب العامل وليس لصالح زمرة صغيرة.

تتمثل المهمة الرئيسية التي تواجه الاشتراكيين ببناء حزب العمال والفقراء والشباب. هناك حاجة لتطوير هكذا حزب لكسب التأييد لبرنامج اشتراكي، يُقدم لجميع العاملين الذين يناضالون، ويربط الناشطين في مختلف أماكن العمل وفي النقابات والجامعات والحملات.

### الحاجة إلى برنامج إشتراكي

اللجنة لأممية العمال تدعو إلى:

- معارضة عمالية للامبريالية، ولأحزاب أرباب العمل والنخب الحاكمة
- حد أدنى للأجور يكفي للعيش مع ارتفاع الأجور وربطها بالتكلفة الحقيقية للمعيشة
- تأمین فرص عمل مضمونة مع حد أقصى لأسبوع العمل
- خدمات صحیة جیدة وسكن وتعلیم ومعاشات تقاعدیة للجمیع - ولیس فقط أولئك القادرین علی الدفع.

### اللجنة لأممية العمال

اللجنة لأممية العمال هي منظمة عالمية اشتراكية ناشطة وموجودة في أكثر من 35 بلداً. اللجنة لأممية العمال تشارك في نضالات العمال والشباب، وفي الحملات ضد الامبريالية والقمع والظلم. لقد نظم أعضاء اللجنة لأممية العمال احتجاجات واسعة وعديدة ضد الحرب في العراق وأفغانستان، وضد الهجمات الاسرائيلية على لبنان في عام 2006، وعلى قطاع غزة في عام 2009. وتستند اللجنة لأممية العمال على الافكار الاشتراكية الحقيقية - أفكار ماركس وانجلز ولينين وتروتسكي في تطبيقها لحل المشاكل التي يواجهها العمال والشباب في جميع أنحاء لعالم. نحن ندعو إلى إنشاء نقابات عمالية مستقلة وأحزاب جماعية جديدة للطبقة العاملة، كجزء من النضال من أجل مجتمع جديد يقوم على احتياجات العاملين والفقراء بدلاً من الأرباح جليد ألمسالية ..

للمزيد من المعلومات عن اللجنة لأممية العمال:
<a href="https://www.socialistworld.net">www.socialistworld.net</a>
<a href="mailto:cwi@worldsoc.co.uk">cwi@worldsoc.co.uk</a>

+44 796 122 9802 9 +44 208 988 8877



## www.socialistworld.net